



جامعة الجزائر 3
معهد التربية البدنية والرياضية



مخبر علوم و ممارسات الأنشطة البدنية الرياضية والإيقاعية

ينظم

تحت الرعاية السامية للسيد
معالي وزير التعليم العالي والبحث العلمي

الرياضة انفتاح على العالم وجسر للتواصل الحضاري

بين التوقع والإنجاز

تحت شعار " بالتواصل نرتقي ... "

الملتقى العالمي الأولي

الرئيس الشرفي للملتقى: أ.د/ حسياني عبد الحميد مدير - جامعة الجزائر 3
المشرف العام للملتقى: أ.د/ يوسف فتحي - مدير المعهد
المنسق العام للملتقى الدولي: أ.د/ عمروش مصطفى - مدير المخبر
رئيس الملتقى: أ.د/ شريفي مسعود

يومي 24 و 25 جانفي 2024



اللجنة العلمية للملتقى

رئيس اللجنة العلمية للملتقى: أ.د/ بوخراز رضوان

أ.د/ مسعودي خالد، جامعة البيض - الجزائر	أ.د/ عمروش مصطفى، جامعة الجزائر 3 - الجزائر
أ.د/ سمسوم علي، جامعة الجزائر 3 - الجزائر	أ.د/ شريفي مسعود، جامعة الجزائر 3 - الجزائر
أ.د/ حريتي حكيم، جامعة الجزائر 3 - الجزائر	أ.د/ يوسف فتحي، جامعة الجزائر 3 - الجزائر
أ.د/ عمور عمر، جامعة المسيلة - الجزائر	أ.د/ عبد العزيز المصطفى، جامعة الدمام - السعودية
أ.د/ بن زيادة محمد الهادي، جامعة الجزائر 3 - الجزائر	أ.د/ كرفس نبيل، جامعة الجزائر 3 - الجزائر
أ.د/ صادق الحايك، جامعة الأردن - الأردن	أ.د/ مزاري فاتح، جامعة البويرة - الجزائر
أ.د/ عبد الله مرزوق، جامعة فالانس - فرنسا	أ.د/ عبودة رايح، جامعة الجزائر 3 - الجزائر
أ.د/ بورعدة مسعود، جامعة قسنطينة - الجزائر	أ.د/ ايبوشوكان محمد، جامعة الجزائر 3 - الجزائر
أ.د/ بن شرنين عبد الحميد، جامعة الجزائر 3 - الجزائر	أ.د/ مرزوقة جمال، جامعة الجزائر 3 - الجزائر
أ.د/ معيوف العيد، جامعة الجزائر 3 - الجزائر	أ.د/ بلونيس رشيد، جامعة الجزائر 3 - الجزائر
د/ عزاز ياسين، جامعة الجزائر 3 - الجزائر	أ.د/ بن عقيلة كمال، جامعة الجزائر 3 - الجزائر
أ.د/ فراحتية صبيحة، جامعة الجزائر 3 - الجزائر	أ.د/ علوان رشيد، جامعة الجزائر 3 - الجزائر
أ.د/ هوارة مولود، جامعة الجزائر 3 - الجزائر	أ.د/ بوخراز رضوان، جامعة الجزائر 3 - الجزائر
أ.د/ بوعنناق كمال، جامعة الجزائر 3 - الجزائر	أ.د/ يحيايوي السعيد، جامعة باتنة - الجزائر
أ.د/ بن الدين كمال، جامعة البيض - الجزائر	أ.د/ رامي عزالدين، جامعة المسيلة - الجزائر
أ.د/ بن جومعة هاجر، المعهد التكنولوجي لكسر السعيد - تونس	أ.د/ سليمان لاوسين، جامعة البويرة - الجزائر
أ.د/ حفيضي منيب، جامعة الجزائر 3 - الجزائر	د/ براهيم قديد، جامعة الجزائر 2 - الجزائر
أ.د/ جبالي رضوان، جامعة الجزائر 3 - الجزائر	أ.د/ حسان بوجليدة، جامعة المسيلة - الجزائر
أ.د/ بن صايبي يوسف، جامعة الجزائر 3 - الجزائر	د/ لوح هشام، جامعة وهران - الجزائر
أ.د/ شحات مراد، جامعة الجزائر 3 - الجزائر	د/ حاجي محمد العربي، جامعة الجزائر 3 - الجزائر
د/ عزاز ياسين، جامعة الجزائر 3 - الجزائر	أ.د/ كمال بن مصباح، جامعة الجزائر 3 - الجزائر
أ.د/ طارق محمد عوض جمعة، جامعة الإسكندرية - مصر	أ.د/ عبد الله ناصر اللهبيبي، جامعة الرياض - السعودية

اللجنة التنظيمية للملتقى

اللجنة التنظيمية للملتقى

رئيس اللجنة: أ.د/ علوان رشيد

نائب رئيس اللجنة التنظيمية: أ.د/ شبحي رفيقة

لجنة الإعلام للملتقى

رئيس اللجنة: أ.د/ ابوشوكان محمد

نائب رئيس لجنة الاعلام: السيدة/ سراف أمينة



الديبلوماسية

يتزايد اهتمام المجتمع الدولي بدعم الجهود المبذولة على أكثر من صعيد من أجل تعزيز الحوار بين الثقافات والتحالف بين الحضارات والتعايش بين الشعوب، ومن منطلق الحرص على بناء عالم جديد تسود فيه قيم التسامح المبني على الاحترام المتبادل، وتعتبر الرياضة بمختلف أنواعها وفروعها إحدى أدوات الترفيه ووسيلة البناء وتحقيق التوازن بين البناء البدني والنفسي والذهني للإنسان، بالإضافة إلى كونها وسيلة فعالة لتحقيق التقارب بين الشعوب والأمم، ولعب دور الجسر لتعزيز التفاهم بين الدول المختلفة، وزرع ثقافة التعايش السلمي.

فالنشاط البدني الرياضي أهمية كبيرة في تكوين الفرد و بنائه في ظل الصراعات و الثقافات المتباينة وقد تكون ذات خلفيات عقائدية أو مرجعيات فكرية متعددة، إلا أنه على الجانب الآخر علينا أن لا نتناسى أن الرياضة أو بالأخص النشاط البدني الرياضي عبر التوظيف المغرض لها ، في بعض الحالات كانت عاملاً سلبياً في العلاقات بين العديد من الشعوب والدول، ولعبت أحياناً دوراً في إثارة العداء بما أدى في أمثلة معينة إلى أن تشعل نار البغضاء وأن تنشأ وتتضاعف مشاعر الكراهية والعداء، ووصل الأمر في حالات يسجلها لنا التاريخ المعاصر إلى حد اندلاع الحروب.

إلا أن المهمة الأساسية المنوطة للهيئات الرياضية واللجان الأولمبية ومجالس إدارات الأندية الرياضية في مختلف الدول والمسؤولين عن الإعلام بصفة عامة والإعلام الرياضي بصفة خاصة هي العمل على تصفية ما في النفوس من رواسب والعمل في شكل منهجي مدروس وبالتنسيق بين الأجهزة الرسمية والرياضية والإعلامية ومؤسسات المجتمع المدني، لبناء حالة متقدمة من الوعي لدى مواطني البلدان في شأن دور الرياضة في التقريب بين الشعوب، ولقد تخطت أحداث الشغب في الملاعب وصولاً إلى استخدام المناسبات الرياضية بغرض تحويلها إلى مناسبات احتفالية تعزز التواصل بين الشعوب، وتركز على ما هو مشترك بين الثقافات المختلفة لما لها من دور في تعزيز أواصر الصداقة بين الشباب وتنمية القدرات والمواهب بشكل خاص وتطوير الرياضة بشكل عام، وهو ما يبرز أرضية أوسع من المساحة المشتركة تاريخياً ولغوياً وثقافياً وحضارياً للبرقي والنهوض بالقطاع الرياضي.

أهداف الملتقى

يتناول هذا الملتقى الدولي لتحليل ودراسة عملية التواصل في الواقع الرياضي، وما لها من انعكاسات على تطوير المنظومة الرياضية بالجزائر، ومما لاشك فيه في العصر الحالي أصبح للاتصال الرياضي دور أساسي في تطوير وتنمية الحركة الرياضية، وشهدت المنظومة الرياضية في الجزائر عجزاً جلياً في مجال الاتصال وانعكس ذلك سلباً على مردودية الفرق الرياضية من حيث الأداء الرياضي، حيث ظهرت واستفحلت بعض الظواهر السلبية كتعاطي المنشطات من أجل كسب وإحراز النتائج دون احترام أدنى القيم الرياضية، مع استفحال ظاهري الشغب والعنف في مختلف أقسام المنافسات الرياضية وخاصة رياضة كرة القدم التي تتمتع بشعبية كبيرة في أوساط الشباب. وكذلك غياب التسيير الحكيم في مختلف الأندية والجمعيات الرياضية وحتى الرابطات المختلفة المنظمة للحركة الرياضية، وذلك بسبب نقص الكفاءات مهارات التسيير.

إن عدم احترام الأساليب الحديثة في التسيير كالشفافية والتنسيق والإعلام، وغياب الاتصال الرياضي في واقع الفرق الرياضية، يؤدي إلى بعض المظاهر السلبية، من بينها طرح المعلومة غير الموثوق منها واستعمالها لأغراض تحريضية في أوساط الجماهير، وغياب الشفافية في تبليغ الحسابات المالية والأدبية، وغياب التنسيق والتنظيم بين مختلف الهيئات والأندية الرياضية كل هذه الظواهر السلبية تجعل من عملية التواصل بعيدة عن أهدافها السامية، وعلى اثر ذلك ارتأينا إلى تنظيم هذا الملتقى الموسوم "الرياضة انفتاح على العالم وجسر للتواصل الحضاري" الذي يهدف إلى ما يلي:

- جمع رجال الفكر والخبراء والمعنيين بالقضايا المطروحة في الملتقى لمناقشة سُبُل انتهاج طريقة للحد من الممارسات الكابحة لعملية التواصل.

- فتح التفاعل والحوار بين مختلف المنظمات والهيئات الرياضية الدولية والإقليمية.

- العمل على إكساب التعاون الجهوي والإقليمي كالتواصل الرياضي العربي والإفريقي والعالمي مع الدول الأوروبية لإفضاء الفاعلية والارتقاء بهذا التواصل إلى مستوى التنسيق والمعرفة والتكامل.

- التأكيد على أهمية نشر القيم الأخلاقية التي تساعد على إطلاق القدرات الكامنة لدى الباحثين في المجال الرياضي.

- الاهتمام بالأفكار الجديدة وتبادل الخبرات وتفعيل العلاقات من أجل تشجيع المشاركين على الانخراط في مؤتمرات فكرية مستقبلية.

- الاطلاع على الخبرات العلمية والفنية ونتائج البحوث المقدمة للإسهام في تطوير وإثراء المجالات المرتبطة بمحاور المؤتمر.

- تبادل المعارف والخبرات بين أعضاء هيئة التدريس والهيئات الرياضية المتخصصة .

- إرساء ونشر ثقافة السلم عن طريق ممارسة النشاطات الرياضية في داخل الوطن وخارجه.

محاوور ومجالاا الملقى

يتميز الملقى بطبعته الثامنة بتخصيص ورشات عمل خاصة بمحاوور المؤتمر كما يتخللها برمجة محاضرات تخص برامج التكوين في مستوى الطور الثالث الدكتوراه فجاءت ورشات عمل الملقى على النحو التالي:

المحور الأول: الرياضة ورهانات العولمة في نظام الدولي الجديد.

المحور الثاني: التكنولوجيا الحديثة في عملية التواصل في المجال الرياضي.

المحور الثالث: فئة أصحاب الهمم وبوادر التواصل في المجتمع.

المحور الرابع: الرياضة في الوسط المدرسي والجامعي.

المحور الخامس: رياضة النخبة ومتغيرات العصر.

المحور السادس: الرياضة كوسيلة لنشر السلم واللاعنف بين الشعوب.

المحور السابع: صناعة البطل الرياضي في ظل الانفتاح الحضاري.

المحور الثامن: الإدارة الرياضية ومعالم الجودة.

المحور التاسع: واقع النشاط البدني الرياضي في ضوء التوجهات التنموية للجزائر الجديدة

لغة الملقى

اللغة العربية هي اللغة الرسمية في الملقى العلمي الدولي، غير أنه يمكن للأساتذة المشاركين التدخل أو إلقاء مداخلاتهم باللغتين (الفرنسية، الإنجليزية).

معطيات تقديم البحث

- يجب أن تتوفر في الأبحاث المقدمة للمؤتمر الشروط التالية:
- يكون البحث في أحد محاور المؤتمر وأهدافه.
- البحث مستوفياً لشروط النشر العلمية المتعارف عليها في المجالات العلمية.
- لا يكون قد سبق نشره في مجلة علمية متخصصة أو تم التقدم به لمؤتمر آخر.
- يتبع نظام (APA) في علمية التوثيق.
- تخضع البحوث المقدمة للتقييم من قبل اللجنة العلمية للمؤتمر حسب الأصول العلمية المتبعة.
- يتضمن البحث ملخص باللغة العربية وآخر باللغة الانجليزية أو الفرنسية.
- يجب ألا يتعدى حجم البحث 15 صفحة وألا يقل عن 10 صفحات، وأما بالنسبة لنوع الخط وحجمه يكون بالنسبة للغة العربية (Simplified Arabic) حجم 14، واللغة الأجنبية تكسون بخط (TimesNew Roman) حجم 12.
- تنشر الأبحاث المقبولة في مجلد المؤتمر بعد إجراء التعديلات في حال طلبها من قبل الباحثين.

المشاركة في الملتقى

- الأساتذة الباحثين المهتمين بمجالات الملتقى ومحاوره الأساسية.
- الخبراء المشرفين على ميدان علوم وتقنيات النشاطات البدنية والرياضية.
- الطلبة الباحثين على مستوى الدكتوراه.

المشاركة في الملتقى بصفة مستمع أو ملاحظ

- إطارات وزارة التعليم العالي والبحث العلمي.
- إطارات وزارة الشباب والرياضة
- إطارات وزارة السياحة والصناعات التقليدية.
- إطارات وزارة التربية الوطنية.
- إطارات وزارة الدفاع الوطني.
- إطارات وزارة التضامن.
- معاهد التربية البدنية والرياضة، و أقسام ومخابر علوم وتقنيات النشاطات البدنية والرياضية
- طلبية الليسانس - ماستر - دكتوراه.

تواريخ مهمة

- 2023/12/30 آخر أجل للتسجيل وإرسال الملخصات.
- 2024/01/01 الإعلام بقبول الملخصات.
- 2024/01/05 آخر أجل لإرسال المداخلة كاملة.
- 2024/01/15 إرسال الدعوات.
- 2024/01/20 صدور البرنامج النهائي للمؤتمر.
- 2024/01/24 استقبال المشاركين على الساعة 8.00 صباحا الجزائر3- الجزائر.

معلومات للاتصال

إيميل الملتقى:

colloqueinternational23@gmail.com



جامعة الجزائر 3
معهد التربية البدنية والرياضية



مخبر علوم وممارسات الأنشطة البدنية الرياضية والإيقاعية
ينظم الملتقى الدولي العلمي بعنوان:

الرياضة انفتاح على العالم وجسر للتواصل الحضاري. بين التوقع والانجاز تحت شعار: بالتواصل نرتقي....

يومي: 24، 25 جانفي 2024

استمارة المشاركة

اللقب واسم الباحث:

الدرجة العلمية (آخر شهادة): الرتبة:

التخصص:

المعهد/الكلية: الجامعة: البلد:

الهاتف النقال: الفاكس:

البريد الإلكتروني: @

محور المداخلة:

عنوان المداخلة:

ملخص المداخلة

.....
.....
.....
.....
.....
.....
.....

الكلمات الدالة

.....
.....
.....



Algiers University 3
Physical Education of
Sports Institute Activities



in coordination with the
Laboratory of practical science of Physical Sports
and Artistic Activities (SPAPSA)

Organizes

Under the high patronage of the honorable
Mr. Minister of Higher Education and Scientific Research

**A Sports is an open window to the world
and a connection bridge to the civilization.
Between Expectation and Achievement
Under the slogan:
«By Communication, We Progress ...»**

Honorary President of the International Conference :
Pr hassiani Abdelhamid - Director of the University
of Algeria 3
General Supervisor of the International Conference :
Pr Yousfi Fethi— Institute Director
General Coordinator of the International Conference :
Pr Amrouche Mustapha – Laboratory Director
President of the International Conference :
Pr Cherifi Messaoud

On January **24th** and **25th, 2024**

Chairperson of the Scientific Committee

Chairperson of the Scientific Committee of the international conference: Pr/ Boukheraz Redouane

Pr/ Messaoudi Khaled – University of Elbaïad - Algiers

Pr/ Semssoum Ali – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Hariti Hakim – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Amour Omar – University of Messila - Algiers

Pr/ Benziada Med Elhadi – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Elhaik Sadek – University of Jordan - HKJ

Pr/ Merzouk Abdellah – University of Vallery - France

Pr/ Boureghda Messaoud – University of Constantine - Algiers

Pr/ Benchernine Abdelhamid – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Maiouf Elaid – University of Algiers 3 - Algiers

Dr/ Azaz Yacine – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Frahtia Sabira – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Houaoura Messaoud – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Bouadjnak Kamel – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Benddine Kamel – University of Elbaïad - Algiers

Pr/ Bendjoumaa Hadjer – Technological Institute Lakssar Said - Tunis

Pr/ Hafidi Mounib – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Djabali Redouane – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Bensaïbi Youcef – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Chehat Mourad – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Azaz Yacine – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Tarik Med Aouad Djoumaa – Alexandria University - Egypt

Pr/ Amrouche Mustapha – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Cherifi Messaoud – University of Algiers - Algiers

Pr/ Fethi Yousfi – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Abdelaziz Mustapha – University of Dammam - KSA

Pr/ Karfas Nabil – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Mezari Fateh – University of Bouira - Algiers

Pr/ Aboura Rabah – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Ibouchouken Med – University of Algiers - Algiers

Pr/ Mirazka Djamel – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Belounis Rachid – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Benakila Kamel – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Alouane Rachid – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Boukheraz Redouane – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Yehyaoui Said – University of Batna - Algiers

Pr/ Rami Azeddine – University of Messila - Algiers

Pr/ Laoucine Slimane – University of Bouira - Algiers

Dr/ Kedid Brahim – University of Algiers 2 - Algiers

Pr/ Boudjlida Hassen – University of Messila - Algiers

Dr/ Louh Hichem – University of Oran - Algiers

Dr/ Hadji Med Larbi – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Benmessbah Kamel – University of Algiers 3 - Algiers

Pr/ Abdoullah Nacer Elahibi – University of Riyadh - KSA



**Organizing Committee
of the international conference**

Organizing Committee

Chairperson of the Committee : Pr/ Alouane Rachid

Vice Chairperson of the Organizing Committee : Pr/ Chebhi Rafika

Media Committee of the international conference

Chairperson of the Committee : Pr/ Ibouchouken Mohamed

Vice Chairperson of the Media Committee : Ms/ Serraf Amina





Preamble

The international community is increasingly interested in supporting efforts at more than one level to promote dialogue between cultures, alliance between civilizations and coexistence between peoples, out of a concern to build a new world where values of tolerance based on mutual respect prevail, and sport of all kinds and branches is regarded as one of the tools of entertainment and a means of building and achieving a balance between a person's physical, psychological and mental structure, as well as being an effective means of bringing peoples and nations closer together, acting as a bridge to improve understanding between different countries and cultivating a culture of peaceful coexistence.

Sports physical activity is of great importance in the formation and construction of the individual in the light of conflicts and different cultures, which may have religious backgrounds or multiple intellectual references. However, on the other hand, we must not forget that sport, and in particular physical and sports activity, through its subversive use, in some cases, has been a negative factor in relations between many peoples and states, and sometimes it (sport) has played a role in provoking hostility, which has been embodied in certain examples in which the fire of hatred has been kindled and feelings of hatred and hostility have arisen and multiplied until they have reached the point of starting wars in cases that have marked contemporary history.

However, the primary task entrusted to sports bodies, Olympic committees, the boards of sports clubs in various countries, and to those responsible for the media in general and the sports media in particular, is to filter out the deposits of hatred and resentment in people's souls, and to work in a systematic and studied manner, and in coordination between official bodies, sports and media bodies and institutions of the civil community, in order to build an advanced state of awareness in the citizens of countries with regard to the role of sport in bringing peoples closer together and overcoming riots in stadiums by using sports events as festive events capable of fostering communication between peoples, sport also seeks to focus on what is common to different cultures because of its role in strengthening the bonds of friendship between young people, the development of skills and talents in particular, and the development of sport in general, which further expands the common space historically, linguistically, culturally and civilizationally with the aim of advancing the sport sector.

Objectives of the international conference

This international conference deals with the analysis and study of the communication process in sport, and the repercussions of this process on the development of the sport system in Algeria, and there's no doubt that these days, sports communication plays a fundamental role in the development of the sports movement, and the sports system in Algeria has suffered from a clear deficit in the communication field, and this has had a negative impact on the sports teams performance, as certain negative phenomena have appeared and worsened, such as doping to win and obtain results without respecting any sports value, as well as the phenomena of riots and violence in various sections of sports competitions, particularly football, which enjoys great popularity with young people.

The sports system in Algeria has also suffered from a lack of sound management in the various sports clubs and associations, and even in the various leagues organizing the sports movement, due to a lack of skills and managerial abilities.

The lack of respect for modern management methods such as transparency, coordination and the media, and the absence of sports communication in the reality of sports teams, lead to certain negative aspects, in particular the transmission of unreliable information and its use for instigation purposes within the public, the lack of transparency in the transmission of financial and moral balance sheets, and the lack of coordination and organization between the different clubs and sports bodies, all of these negative phenomena distance the communication process from its noble objectives. We have therefore decided to organize this conference entitled "Sport is an opening onto the world and a bridge for civilizational communication", which aims to:

- Bring together intellectuals, experts and people concerned by the issues raised in the conference to discuss ways of adopting a method of reducing practices that hinder the communication process.
- Open up interaction and dialogue between the various international and regional sports organizations and bodies.
- Acquire local and regional cooperation, such as Arab, African and international sports communication with European countries, in order to make this communication more effective and raise it to the level of coordination, knowledge and integration.
- Stress the importance of disseminating ethical values that help release the latent capacities of researchers in the field of sport.
- Pay attention to new ideas, the exchange of experiences and the activation of relationships in order to encourage participants to engage in future intellectual conferences.
- Access scientific and technical expertise and research results presented to contribute to the development and enrichment of fields related to the conference themes.
- To exchange knowledge and experience between members of the teaching profession and specialist sports bodies.
- To establish and disseminate a culture of peace through sports activities within and outside the country.



International conference themes (axes) and fields

In its eighth year, the conference is distinguished by the organization of workshops linked to the conference themes (axes), as well as the programming of conferences linked to postgraduate doctoral training programmes:

First theme (axis): Sport and the challenges of globalization in the new international order.

Second theme: Modern technology in the sports communication process.

Third theme: The category of disabled people (people with special needs) and communication signs in society.

Fourth theme: Sport in schools and universities.

Fifth theme: Elite sports and the variables of the time.

Sixth Theme: Sport as a means of spreading peace and non-violence between peoples.

Seventh theme: The making of the sports champion in the light of civilizational openness.

Eighth theme: Sports management and quality parameters.

Ninth theme: The reality of physical sports activity in the light of the development guidelines of New Algeria.



Language of the international conference



Arabic is the official language of the international scientific conference, but participating speakers (lecturers) may make their presentations in both languages (French, English).



Research Submission Details

The research submissions for the international conference must meet the following criteria:

- The research should align with one of the international conference themes and objectives.
- The research should adhere to the commonly accepted standards of scientific publishing in academic journals.
- It should not have been previously published in a specialized scientific journal or submitted to another international conference.
- The research should follow the APA (American Psychological Association) citation style.
- Submissions will be evaluated by the international conference's scientific committee according to established scientific principles.
- Each submission should include an abstract in Arabic and another in either English or French.
- The research should be between 10 and 15 pages in length, with a font size of 14 for Simplified Arabic in the case of Arabic language, and font size 12 for Times New Roman in the case of foreign languages.
- Accepted research will be published in the international conference proceedings after incorporating any requested revisions by the researchers.



Participation in the international conference

- Professors and researchers interested in the conference's topics and main themes.
- Experts overseeing the field of physical and sports science and technology.
- PhD students engaged in research within the field.

Participation in the international conference as an attendee or observer

- Officials from the Ministry of Higher Education and Scientific Research.
- Officials from the Ministry of Youth and Sports.
- Officials from the Ministry of Tourism and Traditional Industries.
- Officials from the Ministry of National Education.
- Officials from the Ministry of National Defense.
- Officials from the Ministry of Solidarity.
- Physical Education and Sports Institutes, as well as departments and laboratories in the field of physical and sports science and technology.
- Bachelor's, Master's, and PhD students.

Important Dates

- **December 30, 2023** Deadline for registration and submission of abstracts.
- **January 1, 2024** Notification of abstract acceptance.
- **January 5, 2024** Deadline for submission of complete papers.
- **January 15, 2024** Sending out invitations.
- **January 20, 2024** Release of the final conference program.
- **January 24, 2024** Participants' registration begins at 8:00 AM Algerian time.

Contact Information

EMAIL : colloqueinternational23@gmail.com



Algiers University 3
Physical Education of Sports
Institute Activities



Laboratory of practical science of Physical Sports
and Artistic Activities (SPAPSA)

Organizes The International Scientific Conference, Entitled :

*A Sports is an open window to the world and a connection
bridge to the civilization.*

Between Expectation and Achievement

Under the slogan: «By Communication, We Progress ... »

On January 24th and 25th, 2024

Participation Form
for the Scientific Internationa Conference

Researcher's Name and first Name

(Addition of Researcher Only/ Research Team in a Laboratory)

Academic Degree (Latest Qualification) : Academic Rank :

Specialization :

Institute/ Faculty : University : Country :

Mobile Phone : Fax :

Email :@.....

Presentation Axis :

Presentation Title :

_____ Presentation Abstract _____

.....
.....
.....
.....
.....

_____ Keywords _____

.....
.....